
Side 1

Oplistning af essensen af høringssvar til digitaliseringsstrategien 0-18 år. 

Den reviderede udgave af digitaliseringsstrategien gældende for 0-18 år for skoler, dagtilbud og klubber 
2014 – 2017 har været i høring ved skolernes bestyrelser og MED-udvalg fra d. 7/9 2018 – 10/10 2018 

I perioden er der kommet 5 høringssvar

Nr. Afsender Dato for modtagelse
Nr. 01 Må SB/MED Skolebestyrelsen og MED-udvalget Måløvhøj Skole 28/9-2018
Nr. 02 Skv MED MED-udvalget fra Skovvejens Skole 4/10-2018
Nr. 03 Skv SB Skolebestyrelsen Skovvejens Skole 9/10-2018
Nr. 04 Bal SB Skolebestyrelsen Baltorpskolen 10/10-2018
Nr. 05 Skl SB Skolebestyrelsen Skovlunde Skole 10/10-2018

Digitalisering- og Teknologiudvalgets bemærkning er skrevet til strategien, før den blev sendt i høring og 
fremgår derfor ikke af dette dokument. 

Essensen af de 5 høringssvar er trukket ud og sat i skemaform under følgende kategorier:

 Indhold
 Kompetenceløft
 Hardware
 Software

Skemaet består af to kolonner, hvor den første kolonne er uddrag fra høringssvarene og den næste er 
Skoler, Institutioner og Kulturs bemærkninger.

Hvert høringssvar har fået tildelt et nr. fra 01 – 05, så det fremgår, hvem der stiller hvilke høringssvar. 



Side 2

Indhold
Høringssvar fra skolernes bestyrelser og 
MED-udvalg 

Administrationens kommentar

Nr. 01 Må SB og MED

MED-udvalget og skolebestyrelsen finder det positivt, at 
det er den enkelte skole, der ud fra en 4-årsperiode skal 
udarbejde handleplanen. Ligeledes er det positivt, at 
kommunalbestyrelsen har afsat midler til digitale 
enheder for eleverne på 4.-9. klassetrin. 

Strategien indeholder konkrete forslag og eksempler 
både til det pædagogiske arbejde og handleplanen, 
hvormed forventningerne tydeliggøres, ligesom 
strategien i sig selv giver mulighed for et fælles sprog om 
digitalisering og særligt digital dannelse.

Nr. 04 Bal SB

Skolebestyrelsen tilslutter sig at der er behov for en 
fælles begrebsforståelse og afklaring af begreberne 
digital kompetence, digitale færdigheder og digital viden. 

Fremadrettet vil digital viden og informationssøgning 
være væsentlige fokusområder i forhold til de unge 
generationer som i fremtiden skal begå sig i den digitale 
verden.  

Skolen er en væsentlig del og skal være retningsgivende i 
forhold til denne første digitale dannelse, hvorfor det er 
vigtigt at folkeskolen er klædt på i forhold til overstående 
opgave. Skolebestyrelsen er glad for, at der i strategien 
også opstilles krav til læringsplatforme og IT-
infrastrukturen i form af digital understøttelse af 
undervisningen og vedligeholdelse af udstyr.

Nr. 05 Skl SB 

Skolebestyrelsen ved Skovlunde Skole finder, at det 
udarbejdede forslag til strategi for digitalisering på en fin, 
grundig og alligevel enkel måde rammer indsatsen for 
børnenes tilgang til det digitale samfund ind. 

Sammenfattet er der en positiv 
tilkendegivelse i høringssvarerne på 
strategiens indhold og dens konkrete 
anvisninger til konkrete forslag og eksempler 
herunder, at der er afsat midler til indkøb og 
vedligeholdelse af hardware. 

Det bemærkes, at der er en anerkendende 
tilgang til den del af strategien der handler 
om et fælles sprog omkring digital dannelse. 

Det bemærkes ligeledes den anerkendelse, 
der er til strategiens indsatser, hvad angår 
opmærksomheden på de krav, der stilles til 
fremtidens unge, fx i forhold til 
informationssøgning, digital færden 
herunder etik på nettet.



Side 3

Kompetenceløft
Høringssvar fra skolernes bestyrelser og MED-
udvalg 

Administrationens 
bemærkninger

Nr. 01 Må (SB+MED)
MED-udvalget og skolebestyrelsen mener, at IT-
mentorprojektet, der har kørt en årrække, har haft god og 
positiv effekt – og at kommunen også fremadrettet bør 
prioritere midler til dette område, da det kan være med til at 
implementere strategien.

De sidste 4 år har der været 
iværksat en it-mentorordning. 
Ordningen er fortsat i gang i 
skoleåret 2018/19. Det har været 
en stor succes, og der arbejdes på 
løsninger fremadrettet. 

Nr. 02 Skv (MED)
MED påpeger, om personalets uddannelsesniveau er højt nok på 
området? Det er opfattelsen, at det er det ikke. Det kan betyde, 
at den økonomiske investering i IT udstyr ikke står mål med en 
forventet øget læring. MED ønsker uddannelse af personalet.

Nr. 03 Skv (SB)
Hvis strategigiens målsætninger og principper skal føres ud i 
livet, er det dog vigtigt, at der er de nødvendige kompetencer 
hos det pædagogiske personale, og at skolerne får en økonomi 
og nogle vilkår i øvrigt, der gør det muligt at implementere 
strategien på en tilfredsstillende måde.

Nr. 05 Skl (SB)
Afslutningsvis er det skolebestyrelsen magtpåliggende at 
påpege, at kompetenceudvikling af skolens og kommunens 
medarbejdere skal ske som en samlet del af en koordineret plan 
mellem skole- og forvaltningsniveau, hvor der både tilføres 
kompetencer og afsættes resurser til kompetenceudvikling. 
Skolebestyrelsen finder det væsentligt, at Byrådet afsætter 
resurser til dette område.

Midlerne til kompetenceløft er en del 
af skolernes budget

Nr. 02 Skv (MED)
MED mener, arbejdet med IT-strategien stiller store krav til 
skolernes PLC. MED opfordrer til, at der gives ressourcer til 
denne opgave i form af flere timer til PLC-medarbejderne.

Nr. 03 Skv (SB)
Det er i den forbindelse ikke nok, at PLC-teamet eller særlige 
superbrugere har den nødvendige indsigt, da det må antages, 
at PLC-team, superbrugere og lignende ikke har tilstrækkeligt 
med ressourcer til at sikre, at strategien bliver indtænkt i alle 
relevante sammenhænge på skolen og BFO'en.

Fordeling af PLC’s ressourcer er en 
del af skolens budget. 

 



Side 4

Hardware
Høringssvar fra skolernes bestyrelser 
og MED-udvalg

Administrationens beslutning

Nr. 01 Må (SB+MED)
MED-udvalget og skolebestyrelsen ønsker at gøre 
opmærksom på, at det er nødvendigt også at tilføre 
midler til opdatering af personalets IT-udstyr, hvis 
det skal følge med elevernes udstyr.

Der er Chromebook på vej til det pæd. personale 
der ønsker det. 

 

Nr. 02 Skv (MED)
Hvordan med økonomien, hvis alt skal skiftes efter 
4 år. Gives der midler til det? MED er bekymret for 
de økonomiske konsekvenser af løbende udskiftning 
– samt nye til en årgang hver år.

Nr. 03 Skv (SB)
Skolebestyrelsen vil opfordre til, at der også 
afsættes varige midler til digitaliseringsindsatsen.

Nr. 04 Bal (SB)
Skolebestyrelsen har derfor det håb om, at der fra 
kommunens side også afsættes de nødvendige 
midler til gennemførelse af den fremtidige 
digitaliseringsstrategi.

Nr. 05 Skl (SB)
Skolebestyrelsen synes derfor, at udkastet til digital 
strategi er godt, og anbefaler Byrådet, at strategien 
kombineres med en langsigtet investeringsplan, 
som tager højde for renovering af eksisterende 
materiel og fornyelse af dette samt løbende 
kompetenceudvikling af medarbejdere og ledere i 
den kommunale organisation.

Det skal understreges, at der i år og næste år 
centralt afsættes ekstra midler, så alle elever fra 
4. - 9. klasse tilbydes en digital enhed. 
Herudover vil der frem til 2021 blive tilført 
midler, så skolerne kan udskifte brugte enheder 
samt give til kommende klasser. 

Skolen har fortsat den økonomi de tidligere 
brugte på digitale enheder, så det forventes, at 
de midler der tidligere er brugt til indkøb af 
computere på skolerne, fortsat skal bidrage til it-
investeringer, når de ekstra midler ikke længere 
tilføres området. 

Det er også årsagen til, at strategien opfordrer 
til, at hver skole laver en plan for denne 
udskiftning. 
Da alle skoler efter indsatsen har 1:1 for 
eleverne fra 4. klasse er der ”kun” tale om 
vedligeholdelse og ikke en forøgelse af 
maskinparken. 
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Software
Høringssvar fra skolernes bestyrelser 
og MED-udvalg 

Administrationens beslutning

Nr. 01 Må (SB+MED)
MED-udvalget og skolebestyrelsen ønsker at 
påpege nødvendigheden af langsigtede digitale 
løsninger – f.eks. digitale læremidler fra forlagene, 
da en ”shoppen rundt” gør planlægnings- og 
progressionsarbejdet mere tidskrævende. 

Nr. 02 Skv (MED)
I forbindelse med digitaliseringen på skolerne er 
det desuden uheldigt, at det er den enkelte skole, 
der skal stå for indkøb af digitale 
undervisningsmaterialer

 
En fælles beslutning træffes af PLC-lederne om 
at de digitale læremidler skal købes skolevis
Ordningen evalueres af den nyoprettet 
tværgående digitaliseringsgruppe, som består af 
ledere, lærere og Ballerup lærerforening. 


